
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA
CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT

EL DIA 30 D’OCTUBRE DE 2003

Membres assistents:

Sr.  Gabriel Coll Barceló
Sr.  Maria Dolores Matas Cendra
Sr. Jaime Capel Rotger
Sr. Miquel Bernat Bosch
Sr. Lourdes Noguera Bosch
Sr. Sebastian Coll Jaume
Sr. Margarita Camps Gaya
Sr. Antoni Vidal Matas
Sr. Miquel Enseñat Riutort
Sr. Pere Trias Aulí

A la Vila d'Esporles, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, essent les vint
hores i trenta minuts del dia trenta d’octubre de dos mil tres, es reuneix a la Sala d'Actes
de la Casa de la Vila, en primera convocatòria, el Ple de la Corporació sota la Presidència
del Sr. Batle, Jaume Pou Reynés, i amb l'assistència dels Senyors Regidors que es
relacionen a l'encapçalament, a l'objecte de celebrar sessió ordinària i en ella tractar els
assumptes inclosos a l'ordre del dia, el qual fou degudament notificat. Assisteix com a
Secretària la de la Corporació, Sra. Maria Dolores Sureda Trujillo.

ACTES ANTERIORS.- El Sr. Batle pregunta si qualque membre de la
Corporació havia de fer alguna observació a l’acta de la sessió ordinària de dia 25 de
setembre 2003, repartida juntament amb la convocatòria.

No es presenta cap observació, per la qual cosa l’acta es considera aprovada.

CORRESPONDÈNCIA I DISPOSICIONS OFICIALS.- A l'apartat de
correspondència, es dóna compte del següent:

- Conselleria d’Economia i Hisenda, registre d’entrada núm. 2787 de dia
24.09.03, nova redacció Pla Telecomunicacions.

- Fons Mallorquí Solidaritat i Cooperació, registre d’entrada núm. 2790 de dia
24.09.03, seminaris  gestió esportiva.

- Ib-salut, registre d’entrada núm. 2794 de dia 24.09.03, programa vacunació
antigripal.

- Conselleria de Medi Ambient, Ordenació del Territori, registre d’entrada núm.
2818 de dia 26.09.03, reunió pla Xoc processionària pi.

- Institut Nacional d’Estadística, registre d’entrada núm. 2824 de dia 26.09.03,
actualització meses i col·legis electorals.

- Ministeri d’Economia i Hisenda, registre d’entrada núm.2825 de dia 26.09.03,
compensació telefònica 2n TR 2003.



- Govern de les Illes Balears-Presidència, registre d’entrada núm.2827 de dia
26.09.03, any Europeu Educació a través esport.

- Conselleria d’Obres públiques, registre d’entrada núm. 2828 de dia 26.09.03,
pla Carreteres 2003-2011.

- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 2832 de dia 29.09.03,
convocatòria Junta General Consorci.

- Ministeri d’Economia i d’Hisenda , registre d’entrada núm. 2876 de dia
01.10.03, quotes nacionals IAE desembre 02-maig 03.

- Conselleria d’Obres Públiques i Ordenació del Territori, registre d’entrada
núm.2892 de dia 2.10.03, custòdia pal senyalitzadors Aturades Bus.

- Conselleria d’Interior, registre d’entrada núm. 2917 de dia 06.10.03, calendari
proves esportives.

- Conselleria de Benestar Social, registre d’entrada núm. 2939 de dia 07.10.03,
convocatòria reunió víctimes violència.

- Fons Mallorquí Solidaritat i Cooperació, registre d’entrada núm. 2943 de dia
07.10.03, delegació Guatemala i Nicaragua.

- Consell de Mallorca, registre d’entrada núm. 2957 de dia 9.10.03, reunió
regidors i tècnics joventud.

- Conselleria de Comerç i Indústria, registre d’entrada núm. 2961 de dia
09.10.03, dades calendari fires i mercats 2004.

- Govern de les Illes Balears-Vicepresidència, registre d’entrada núm. 3053 de
dia 20.10.03, ordre regulació subvencions relacions institucionals.

DECRET DE BATLIA.- La Secretària dóna compte dels decrets de Batlia haguts
des de l'últim Ple, que són el següents: des del núm. 294/03 fins el 341 /03

ORDENANCES FISCALS.- El Sr.Gabriel Coll Barceló dóna lectura a la següent
proposta:

PROPOSTA MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DEL PREU
PÚBLIC  PEL    SERVEI    D'ESCOLA   INFANTIL

1.- En compliment d’allò disposat a l’art. 15 al 17 de la Llei 39/1988, de 28 de
desembre, Reguladora de les Hisendes Local, i vists els  informes tècnics-econòmics a
que es refereix l’art. 25 de la mateixa, s’acorda, en caràcter provisional, l’aplicació del
preu públic pel serveis educatiu, de guarderia i de menjador prestats per l'escoleta
municipal d'Esporles i l’aprovació de l’ordenança fiscal reguladora de la mateixa.

2.- De conformitat amb allò disposat a l’esmentat art. 17 de la llei 39/88, el
present acord provisional, s’exposarà el públic  pel termini de trenta dies, a fi que els
interessats puguin examinar l’expedient i presentar les reclamacions que estimin
oportunes.  En cas de que no es presentin reclamacions, l’acord s’entendrà
definitivament aprovat i s’exposarà en el  BOIB el text integra  de l’ordenança.

El Sr. Antoni Vidal diu que encara que el seu grup voti a favor d’aquesta
ordenança, vol deixar ben clar que avui quedava reflectit el fracàs de la política
econòmica del PP que ha duit fins aquí, el fracàs de l’expropiació de ca l’Amet, que ara
sortien les grans despeses de l’Ajuntament i es veien obligats a augmentar les taxes i
preus públics, que vegin com estava d’arruïnat el poble, que s’ha de fer una



modificació global de les ordenances, ara surten les despeses exagerades de les
festes i sopars del Batle. Aznar davalla els impostos, IAE, etc. i és el poble qui després
ha de pagar: la gran pujada del fems, no es bonifica als qui reciclen ni es fa una
política econòmica justa per abaratir els costos. Per tant, diu que a algunes
ordenances s’abstindrien i que, a altres, votarien en contra.

 El Sr. Gabriel Coll diu que després d’aquest “vapuleo” ha de dir que creu que tots
havien de fer un esforç per a que tot anàs bé i que no creu que ningú hagués
malgastat, que no entrarà en el tema de Ca l’Amet per considerar-ho prou debatut ,
que el consistori ha fet les inversions que ha cregut oportunes amb gran esforç del
regidor d’hisenda per defensar les modificacions de crèdit, no amb aquest esperit
divulgatiu ni amb aquesta càrrega explosiva que no sap si qualificar-la de demagògia.

El Sr. Batle respon al Sr. Vidal dient-li que no ha de mesclar unes coses amb les
altres, ja que Ca l’Amet no tenia res a veure amb les modificacions de les ordenances,
que no podia entendre l’argument en què es basava, ja que de deu taxes, a nou s’hi
perdien diners. Amb els fems, només havia de tenir en compte el que havia pujat la
taxa d’incineració, que el que es pretenia era només minimitzar les pèrdues, no un
augment.

El Sr. Vidal li respon que només amb l’Impost sobre Vehicles de Tracció Mecànica ja
s’havia desbordat.

Sotmès a votació, és aprovat per unanimitat.

PROPOSTA MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA PER
RECOLLIDA i ELIMINACIÓ DE RESIDUS SÒLIDS URBANS i TRASTOS VELLS.

1.- En compliment de allò disposat a l’art 15 al 17 de la Llei 39/1988, de 28 de
desembre, Reguladora de les Hisendes Local, i vists els  informes tècnics-econòmics a
que es refereix l’art. 25 de la mateixa, s’acorda, en caràcter provisional, l’aplicació de
la taxa  per la Recollida i Eliminació de Residus Sòlids Urbans i Trastros Vells  i
l’aprovació de l’ordenança fiscal reguladora de la mateixa.

2.- De conformitat amb allò disposat a l’esmentat art. 17 de la llei 39/88, el present
acord provisional, s’exposarà el públic  pel termini de trenta dies, a fi que els
interessats puguin examinar l’expedient i presentar les reclamacions que estimin
oportunes.  En cas de que no es presentin reclamacions, l’acord s’entendrà
definitivament aprovat i s’exposarà en el  BOIB el text integra  de l’ordenança.

El Sr. Gabriel Coll diu que encara que la pujada és important, està clar que no és tot el
que hauria de ser, que encara hi havia molta diferència amb la realitat, que la taxa del
CIM tiraria endavant i s’hauria de pagar.

El Sr. Vidal diu que tot és culpa de la mala gestió, que no s’havien fet les campanyes
oportunes per concienciar a la gent per al reciclatge.



El Sr. Pere Trias diu  que no és excusa la taxa d’incineració, etc. ja que el que estava
malament era la mala política dirigida a la incineració i la falta de promoció de recollida
selectiva i els desastres dels punts verds.

El Sr. Batle li respon que no entén les seves critiques al voltant de la recollida selectiva, ja
que des de l’any 1996 s’havia multiplicat el 300% la recollida selectiva, i que si visita les
instal·lacions de la planta de Son Reus li quedarà clar que la política va dirigida cap a la
recuperació i el reciclatge.

Sotmesa a votació la proposta éss aprovada amb el següent resultat:

- Set (7) vots a favor, quatre (4) PP, dos (2) PSOE i un (1) UM.
- Quatre (4) vots en contra del PAS-PSM.

PROPOSTA MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA
PEL SUBMINISTRAMENT D'AIGUA

1.- En compliment de allò disposat a l’art 15 al 17 de la Llei 39/1988, de 28 de
desembre, Reguladora de les Hisendes Local, i vists els  informes tècnics-econòmics a
que es refereix l’art. 25 de la mateixa, s’acorda, en caràcter provisional, l’aplicació de
la taxa  pel subministrament d’aigua i l’aprovació de l’ordenança fiscal reguladora de la
mateixa.

2.- De conformitat amb allò disposat a l’esmentat art. 17 de la llei 39/88, el
present acord provisional, s’exposarà el públic  pel termini de trenta dies, a fi que els
interessats puguin examinar l’expedient i presentar les reclamacions que estimin
oportunes.  En cas de que no es presentin reclamacions, l’acord s’entendrà
definitivament aprovat i s’exposarà en el  BOIB el text integra  de l’ordenança.

Sotmesa a votació la proposta és aprovada amb el següent resultat:

- Set (7) vots a favor, quatre (4) PP, dos (2) PSOE i un (1) UM.
- Quatre (4) abstencions del PAS-PSM.

PROPOSTA D’APROVACIÓ I APLICACIÓ DEL PREU  PÚBLIC PER A LA
PRESTACIÓ DELS SERVEI A LES INSTAL·LACIONS ESPORTIVES MUNICIPALS.

1.- En compliment de allò disposat a l’art 15 al 17 de la Llei 39/1988, de 28 de
desembre, Reguladora de les Hisendes Local, i vists els  informes tècnics-econòmics a
que es refereix l’art. 25 de la mateixa, s’acorda, en caràcter provisional, l’aplicació



d’aprovació i aplicació del Preu Públic per a la prestació dels serveis en les
instal·lacions esportius municipals i l’aprovació de l’ordenança fiscal reguladora de la
mateixa.

2.- De conformitat amb allò disposat a l’esmentat art. 17 de la llei 39/88, el
present acord provisional, s’exposarà el públic  pel termini de trenta dies, a fi que els
interessats puguin examinar l’expedient i presentar les reclamacions que estimin
oportunes.  En cas de que no es presentin reclamacions, l’acord s’entendrà
definitivament aprovat i s’exposarà en el  BOIB el text integra  de l’ordenança.

Sotmesa a votació la proposta és aprovada amb el següent resultat:

- Set (7) vots a favor, quatre (4) PP, dos (2) PSOE i un (1) UM.
- Quatre (4) abstencions del PAS.PSM.

PROPOSTA MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA
D’EXPEDICIÓ DE DOCUMENTS ADMINISTRATIUS

1.- En compliment de allò disposat a l’art 15 al 17 de la Llei 39/1988, de 28 de
desembre, Reguladora de les Hisendes Local, i vists els  informes tècnics-econòmics a
que es refereix l’art. 25 de la mateixa, s’acorda, en caràcter provisional, l’aplicació de
la taxa  d’expedició de documents administratius  i l’aprovació de l’ordenança fiscal
reguladora de la mateixa.

2.- De conformitat amb allò disposat a l’esmentat art. 17 de la llei 39/88, el
present acord provisional, s’exposarà el públic  pel termini de trenta dies, a fi que els
interessats puguin examinar l’expedient i presentar les reclamacions que estimin
oportunes.  En cas de que no es presentin reclamacions, l’acord s’entendrà
definitivament aprovat i s’exposarà en el  BOIB el text integra  de l’ordenança.

Sotmesa a votació la proposta és aprovada amb el següent resultat:

- Set (7) vots a favor, quatre (4) PP, dos (2) PSOE i un (1) UM.
- Quatre (4) abstencions del PAS-PSM.

PROPOSTA D’APROVACIÓ I APLICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL
REGULADORA DE LA TAXA PER A LA UTILIZACIÓ DE LA SALA MAGNA DE
L’AJUNTAMENT AMB LA FINALITAT DE REALITZAR CERIMÒNIES DE MATRIMONI

1.- En compliment de allò disposat a l’art 15 al 17 de la Llei 39/1988, de 28 de
desembre, Reguladora de les Hisendes Local, i vists els  informes tècnics-econòmics a
que es refereix l’art. 25 de la mateixa, s’acorda, en caràcter provisional, l’aplicació de
la taxa  per la utilització de la sala magna de l’Ajuntament amb la finalitat de realitzar
ceremònies de matrimoni  i l’aprovació de l’ordenança fiscal reguladora de la mateixa.

2.- De conformitat amb allò disposat a l’esmentat art. 17 de la llei 39/88, el
present acord provisional, s’exposarà el públic  pel termini de trenta dies, a fi que els



interessats puguin examinar l’expedient i presentar les reclamacions que estimin
oportunes.  En cas de que no es presentin reclamacions, l’acord s’entendrà
definitivament aprovat i s’exposarà en el  BOIB el text integra  de l’ordenança.

Sotmesa a votació la proposta és aprovada amb el següent resultat:

- Set (7) vots a favor, quatre (4) PP, dos (2) PSOE i un (1) UM.
- Quatre (4) abstencions del PAS-PSM.

PROPOSTA D’APROVACIÓ I APLICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL
REGULADORA DEL PREU PÚBLIC PER A LA PRESTACIÓ DELS SERVEIS
D’INSTAL·LACIONS MUNICIPALS PER A ACTIVITATS AMB ÀNIM LUCRATIU.

1.- En compliment de allò disposat a l’art 15 al 17 de la Llei 39/1988, de 28 de
desembre, Reguladora de les Hisendes Local, i vists els  informes tècnics-econòmics a
que es refereix l’art. 25 de la mateixa, s’acorda, en caràcter provisional, l’aplicació del
preu públic  per a la prestació dels Serveis d’instal·lacions municipals per activitats
amb ànim lucratiu i l’aprovació de l’ordenança fiscal reguladora de la mateixa.

2.- De conformitat amb allò disposat a l’esmentat art. 17 de la llei 39/88, el present
acord provisional, s’exposarà el públic  pel termini de trenta dies, a fi que els
interessats puguin examinar l’expedient i presentar les reclamacions que estimin
oportunes.  En cas de que no es presentin reclamacions, l’acord s’entendrà
definitivament aprovat i s’exposarà en el  BOIB el text integra  de l’ordenança.

El Sr. Miguel Ensenyat diu que no és el mateix les instal·lacions del Centre de Dia que
les de la Casa del Poble i que no és el mateix una associació cultural que aquells que
hi fan negoci.

El Sr. Batle li respon que la taxa només és per al Centre de Dia i només per a activitats
amb ànim lucratiu

Sotmès a votació la proposta es aprovada amb el següent resultat:

- Set (7) vots a favor, quatre (4) PP, dos (2) PSOE i un (1) UM.
- Quatre (4) abstencions del PAS-PSM.

PROPOSTA MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE LA TAXA
PELS SERVEIS DE CURSOS I ACTIVTATS FORMATIVES

1.- En compliment de allò disposat a l’art 15 al 17 de la Llei 39/1988, de 28 de
desembre, Reguladora de les Hisendes Local, i vists els  informes tècnics-econòmics a
que es refereix l’art. 25 de la mateixa, s’acorda, en caràcter provisional, l’aplicació de



la taxa  pels Serveis de Cursos i Activitats Formatives i l’aprovació de l’ordenança
fiscal reguladora de la mateixa.

2.- De conformitat amb allò disposat a l’esmentat art. 17 de la llei 39/88, el present
acord provisional, s’exposarà el públic  pel termini de trenta dies, a fi que els
interessats puguin examinar l’expedient i presentar les reclamacions que estimin
oportunes.  En cas de que no es presentin reclamacions, l’acord s’entendrà
definitivament aprovat i s’exposarà en el  BOIB el text integra  de l’ordenança.

Sotmesa a votació la proposta és aprovada per unanimitat.

PROPOSTA MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL REGULADORA DE L’IMPOST
SOBRE VEHICLES DE TRACCIÓ MECÀNICA.

1.- En compliment de allò disposat a l’art 15 al 17 de la Llei 39/1988, de 28 de
desembre, Reguladora de les Hisendes Local, i vists els  informes tècnics-econòmics a
que es refereix l’art. 25 de la mateixa, s’acorda, en caràcter provisional, l’aplicació de
l’impost sobre vehicles de tracció mecànica  i l’aprovació de l’ordenança fiscal
reguladora de la mateixa.

2.- De conformitat amb allò disposat a l’esmentat art. 17 de la llei 39/88, el present
acord provisional, s’exposarà el públic  pel termini de trenta dies, a fi que els
interessats puguin examinar l’expedient i presentar les reclamacions que estimin
oportunes.  En cas de que no es presentin reclamacions, l’acord s’entendrà
definitivament aprovat i s’exposarà en el  BOIB el text integra  de l’ordenança.

Sotmesa a votació la proposta és aprovada amb el següent resultat:

- Set (7) vots a favor, quatre (4) PP, dos (2) PSOE i un (1) UM.
- Quatre (4) abstencions del PAS-PSM.

PADRO D’HABITANTS.- El Sr.Miquel Bernat Bosch dóna lectura a la següent proposta:

Vist el resum numèric municipal del nombre d’habitants en data 01/01/2003 i que és de
4335 habitants, per la present venc a proposar al ple l’aprovació de l’esmentat nombre
d’habitants.

Sotmès a votació és aprovat per unanimitat.

PRESSUPOSTS PATRONATS.-  El Sr. Miquel Bernat Bosch dóna compte, per a la
seva ratificació i aprovació, de la liquidació del pressupost de 2002 i aprovació del
pressupost 2003 del Patronat Municipal de Cultura i Esports d’Esporles.



Sotmès a votació és aprovat per unanimitat.

Seguidament el Sr.Miquel Bernat Bosch dóna compte, per a la seva ratificació i
aprovació, de la liquidació del Pressupost 2002 i aprovació del pressupost 2003 del
Patronat d’Escoles Municipals d’Esporles.

Sotmès a votació és aprovat per unanimitat.

MOCIÓ PP. RETOLACIÓ CORREUS.- La Sra. Maria Dolores Matas Cendra dóna
lectura a la següent proposta:

MOCIÓ RETOLACIÓ CORREUS

Els sotasignants, regidors del Partit Popular, assabentats que l’Empresa Estatal
Correus i Telègrafs SA, ha iniciat un procés de canvi de la imatge corporativa que
implica un nou logotip on apareix l’expressió “Correos” redactada exclusivament en
castellà,

Volem manifestar i traslladar:

1) Que l’ús exclusiu del castellà en el logotip d’una empresa pública estatal com és
Correus no respecta l’esperit de l’article 3 de la Constitució Espanyola ni els
principis bàsics que regulen la doble oficialitat lingüística a les Illes Balears d’acord
amb l’article 3 de l’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears i la legislació que el
desplega.

2) Que considerem especialment greu que Correus, que fins ara incloïa en la
retolació de les seves oficines a les Illes Balears, la Comunitat Valenciana i
Catalunya un logotip bilingüe (“Correus i Telègrafs” i “Correos y Telégrafos”), opti
per un nou logotip que només té versió castellana. Al País Basc, i part de Navarra,
Correus emprava el logotip bilingüe “Posta eta Telegrafoak” i “Correos y
Telégrafos”. A Galícia Correus emprava el logotip bilingüe “Correos e Telégrafos” i
“Correos y Telégrafos”.

3) Que els Estats democràtics plurilingües reconeixen una denominació plurilingüe
oficial al nom de l’Estat i a les empreses i institucions estatals. Així, per exemple, a
Suïssa l’empresa estatal de correus té la denominació en alemany, francès, italià i
romanx (Die Post, La Poste, La Posta i la Posta); a Bèlgica, en neerlandès, francès
i alemany (De Post, La Poste, i Die Post); a Finlàndia, en finès i suec (Posti i
Posten), i al Canadà, en anglès i francès (Post i Postes). A la Gran Bretanya, Royal
Mail i Post Office usa oficialment el gal·lès i el gaèlic escocès, llengües amb
580.000 i 70.000 parlants respectivament, en el seu logotip.

Per tot això fem la següent
PROPOSTA

1) Que Correus també empri el català en el seu nou logotip, i que la versió catalana
del logotip aparegui tant en els rètols de les oficines com a les bústies, carrets de
repartiments, vehicles i altres elements de la seva propietat radicats, estacionats,
emmagatzemats o instal·lats en aquest municipi, en les instal·lacions postals de
qualsevol naturalesa que donin servei a aquest municipi i a totes les instal·lacions
postals de tots els municipis de les Illes Balears,

Aquesta corporació acorda trametre la següent sol·licitud a:



D.Francisco Álvarez Cascos Fernandez.
Ministre de Foment
Passeig de la Castellana, 67
28071 Madrid

D.Víctor Calvo-Sotelo Ibáñez Martin
Presidente Correus-Correus-Correos-Posta
Vía de Dublín, 7
28070 Madrid

Molt Hble  Sr.Pere Rotger i Llabrés
President del Parlament de les Illes Balears
Parlament de les Illes Balears
Palau Reial, 16
07001 Palma

Sr.Evelio Antich Verdera
Director Correos-Correus-Correos-Posta
Prefectura Provincial de les Illes Balears
07070 Palma

Organització pel Multilingüisme
Aparatat de correus 107
08560 Manlleu

El Sr. Miguel Ensenyat diu que l’ha sorprès gratament la proposta i anima el grup a
seguir en aquesta línia.

Sotmesa a votació la proposta és aprovada per unanimitat

MOCIÓ PAS-PSM.- El Sr. Pere Trias Aulí dóna lectura a la següent proposta:

MOCIÓ

Que presenta al Ple de l’Ajuntament d'Esporles el grup municipal del PAS-PSM.

Que en aquests moments està en exposició pública la modificació núm. 2 del Pla Director
Sectorial de Carreteres de Mallorca (BOIB d’11 d’octubre de 2003).

La modificació del Pla de Carreteres no és, com diu, puntual, sinó que en realitat es tracta
d’una modificació substancial d’aquest Pla.
Que el Pla Director proposa una sèrie d’actuacions que provocaran un greu impacte
territorial, ambiental, sectorial, econòmic i paisatgístic.
Entre d’altres, aquest Pla contempla la construcció de l’Autovia Inca-Manacor, així com la
construcció, en una primera fase, d’una autopista anomenada la 2ª Via de Cintura, entre
l’autopista d’Inca i la carretera de Valldemossa.
L’execució d’aquesta 2ª Via de Cintura implicarà la destrucció d’una extensa zona rural
“l’Horta de Palma”, molt ben conservada fins ara. Provocarà un greu impacte territorial,
ambiental, social, econòmic i paisatgístic.
Que, a més a més, aquest projecte suposarà, en aquest tram, un consum de territori
superior a 72 hectàrees, un cost de 4.160 milions de pessetes (866 milions de pessetes



per km) i l’esbucament de més de 40 edificacions i parets; unes despeses massa
elevades per una obra que no soluciona els problemes de circulació.
El traçat proposat elimina elements importants del patrimoni, amb inclusió de la síquia de
la Font de la Vila i la de Na Bastera que, com tots sabem, parteix d’Esporles. Per tot això,
el grup municipal del PAS-PSM a l’Ajuntament d'Esporles proposa al Ple que adopti el
següent:

ACORD

Que l’Ajuntament d'Esporles presenti una al·legació al Pla de Carreteres i en els seus
mèrits que no s’aprovi aquesta 2ª Via de Cintura ni el Pla de Carreteres.

El Sr. Miguel Ensenyat digue que no estava en contra de una millor fluides de la
circulació, però si amb l’impacte que causava el traçat  i la destrossa d’elements
patrimonials.

El Sr. Coll digue que era el seu grup U.M. qui havia fet els estudis pertinents i per
tant votaria en  contra.

Sotmesa a votació la proposta es aprovada amb els següent resultat:
- Sis (6) vots a favor, quatre (4) del PAS.PSM i dos (2) PSOE.
- Cinc (5) vots en contra, quatre (4) PP i un (1) UM.

MOCIO PAS-PSM.Programa Prevenció i Abordatge Situacions Conflicte
Juvenil.- El Sr. Miquel Enseñat Riutort dóna lectura a la següent proposta:

CONSTITUCIÓ D’UN PROGRAMA DE PREVENCIÓ I ABORDATGE DE LES
SITUACIONS DE CONFLICTE JUVENIL.

Antecedents: El conflicte Juvenil és un fet que tradicionalment ha preocupat les
institucions i la societat en general. La cerca de formules integradores que facilitin la
incorporació social dels joves ha estat important; però fins ara les respostes donades
han pres un caire bastant parcial i aïllat. Actualment s’estan produint canvis social que
afecten l’organització dels seus pilars integradors ( la institució escolar, l’estructura
familiar, el context social, etc.). Això fa que la preocupació vers el conflicte hagi
augmentat i sigui necessari cercar alternatives innovadores que permetin fer front a les
situacions que van sorgint.

Es tracta d’iniciar un treball que proporcioni als joves aspectes formatius i
referents afavoridors per a un desenvolupament social harmònic, però a la vegada
també cal fomentar una permeabilitat major de la societat davant les necessitats i
demandes que aquests puguin presentar.

En l’actualitat les polítiques socials han intentat adoptar un caire integrador i a
la vegada de respecte a les diferències individuals. Però no sempre hi ha hagut una
sensibilitat especial davant l’existència d’una realitat diversa a la qual necessàriament
cal adaptar l’acció. Aquest programa pretén respondre els conflictes juvenils des d’una
nova concepció de caire preventiu i interinstitucional on, des del respecte a la
individualitat, es pugui dur a terme una acció integradora global.

El present programa ha esta realitzat amb la participació d’uns 400
professionals dels diferents àmbits relacionats amb els joves de les Illes Balears.



PROPOSTA: CONSTITUCIO D’UN PROGRAMA DE PREVENCIÓ I ABORDATGE DE
LES SITUACIONS DE CONFLICTE JUVENIL segons model adjunt i articulat a partir
de les següents Comissions o grups de feina:

1.- Equip d’Atenció i seguiment a les situacions de conflicte: Integrats per la
Treballadora Social, l’Educador de carrer, la Psicòloga, el Coordinador Sociocultural, el
coordinador esportiu, un representant de la Policia Local, un representant del col·legi
públic i de l’institut (quan aquest entri a funcionar).

2.- Comissió tècnica de Prevenció del Conflicte Juvenil. Integrada per: la
Treballadora Social, l’Educador de carrer, la Psicòloga, el Coordinador Sociocultural, el
coordinador esportiu, un representant de la Policia Local, un representant del col·legi
públic i de l’institut (quan aquest entri a funcionar), un representant de cada
una de les entitats socials, culturals i esportives del municipi que treballin directament
amb l’àmbit juvenil (A.J. Filigrana Radio, C.E Sa Cadernera, Casal de Joves de
Tramuntana, Esporles Bàsquet, Esporles Voleibol, AMPA dels col·legis Públic i Institut
(quan aquesta estigui formada), CF Esporles, etc.

3.- Comissió Seguiment del Programa, integrada per un representant de cada
agrupació política amb representació a l’Ajuntament

La Sra. Dolores Matas demanar el Sr. Ensenyat que si s’havien fet els canvis
que s’havien dit a la reunió de retirar de la comissió el que no fossin tècnics. El Sr.
Ensenyat digue que efectivament ja s’havian retirat.

  La Sra. Matas afegir que el tema que s’estava tractant ja s’estava fent.

Sotmès a votació la proposta es aprovada per unanimitat.

MOCIÓ PAS.PSM. Violència Manifestacions.- El Sr. Miquel Enseñat demanar
tractar la proposta per urgència. Es sotmet a votació la urgència es aprovada per
unanimitat.

MOCIÓ A FAVOR DE RETIRAR LES SANCIONS IMPSADES A LES PERSONES
QUE EXERCIEN EL SEU DRET A MANIFESTAR-SE SENSE FER ÚS DE LA
VIOLÈNCIA.

El 12 de febrer, tres dies abans de la jornada en què milers de ciutadans de tot el món
es varen manifestar contra l’agressió a l’Iraq, el ciutadà mallorquí Joan Amer, un
militant de l’ecologisme i actiu participant en les mobilitzacions pacifistes, no va fer
altra cosa que expressar el mateix que desenes de milers de persones expressaven al
carrer. La seva oposició a la guerra contra l’Iraq era compartida, segons tots els
estudis demoscòpics, per una aclaparadora majoria de la població.

Mesos després, al darrer Ple de l’Ajuntament de Costitx, hi va haver una massiva
presència de que s’oposaven a la construcció de l’autovia Inca-Manacor. Aquestes
persones feren ús del seu dret d’assistència a les sessions plenàries per demostrar el
seu desacord amb el projecte, sense fer ús de la violència.

El Delegat de Govern, a ambdós casos imposà multes totalment desproporcionades:
3.000 euros en el primer cas i 6.000 euros, actualment en tramitació, a diverses
persones en el segon cas. En cap cas hi hagué cap actuació violenta.

Per tot això, el grup municipal del PAS.PSM a l’Ajuntament d'Esporles proposa al Ple
que adopti el següents:



ACORDS

1.- Aquesta corporació defensa el dret a la lliure opinió i a la manifestació i creu que
són   positives les mobilitzacions socials pacífiques perquè contribueixen a
l’enfortiment del teixit social.

2.- Aquesta corporació insta a Delegació de Govern de l’Estat a què es retirin les
multes imposades tant a Joan Amer com a les persones  presents al Ple de Costitx;
multes, d’altra banda, totalment desproporcionades a persones que sense fer ús de la
violència, exercien el seu dret com a ciutadans.

El Sr. Gabriel Coll digue  que s’havia volgut informar de que havia passat i que
si era tan pacífica no entenia com hi havia tingut que acudir vuit cotxes de la Guardia
Civil i que segons deia l’informe policial el públic no deixava sortir del plenari. Que
creia raonable esperar al aclariment dels fets, ja que estava “subyudice”. I per tant
entenia que el punt dos encara no es podia pronunciar damunt el tema. Que no creia
oportú des autoritzar l’informe policial.

El Sr. Sebastià Coll digue que efectivament entenia que les multes eran
desproporcionades.

El Sr. Batle digue que d’acord amb el punt 1º però pel que feia el segon no ho
veia oportú desautoritzar  l’informe de la policia i que en el temps de al.legacions era
quan els inculpats havien de justificar els fets, pel que el punt 2º hi estava en contra.

Sotmesa a votació és aprovada amb el següent resultat:
- Sis (6) vots a favor, quatre (4) PAS.PSM i dos (2) PSOE.
- Cinc (5) vots en contra, quatre (4) PP i un (1) UM.

PRECS I PREGUNTES.-

 El Sr. Miguel Ensenyat demanar perquè només s’havia convidat al a Sra. Margalida
Camps a la reunió del Casal de joves que hi assistiren el PP i PSOE, no havia estat
convidat el PSM.
 Demanar el Sr. Batle respecta del viatge a França per estudiar la gespa artificial, quin
criteri s’havia seguit per triar el regidors que hi anaren.
 Per que no es va convidar els grups polítics quan va venir el President del Govern a
l’IMEDEA.
El Sr. Sebastià Coll demanar que si ja havia arribat la resposta de la neteja del torrent.
Les mesures que s’havien pres respecta de la moció dels vehicles mal aparcats.
  La Sra. Dolores Matas respongué  que a la reunió només era per presentar-me com
regidora i que havia convidat a la Sra. Camps ja que era la delegada del Casal de
Joves.
  El Sr. Capel respongué que el Sr. Coll i ell acudiren el viatge no com regidors si no
com convidats per una empresa privada i que no li havia demanat a l’esmentada
empresa quins criteris havia seguit.
 El Sr. Batle respongué que demanava disculpes per no haver avisat de la visita del
President, però que l’acta no havia estat organitzat per l’Ajuntament si no per IMEDEA
i que només hi havia assistit el President del Govern, el del CESIC el de la UIB i que
ell havia estat convidat com Batle, que tot s’havia fet a porta tancada sense cap mena
de públic. Que s’havia explicat la necessitat d’ampliar l’espai de treball etc.



 El Sr. Miguel Bernat digue que havia tingut una reunió amb el cap de policia local i
que s’havia decidit de incrementar les sortides en horari no regular, i vigilar en més
intensitat les zones més problemàtiques.
 El Sr. Pere Trias digue que no entenia com no es retiraven el cotxes que aparcaven
davant els guals que estava tot regulat i que es podia contractar el servei d’una
empresa.
  El Sr. Miguel bernat li respongué que el problema que tenian era que el retirar els
cotxes no tenian un lloc segur per dipositar-los  i que a més no tenian un servie de
policia les 24 hores, lo qual dificultava poder donar aquest servei.

Un  cop examinats els punts assenyalats a l'ordre del dia, essent les vint-i-dues
hores, el Sr. Batle aixeca la sessió, i per fer-hi constar el que s'hi ha tractat, jo la
Secretària en donc fe, i amb el seu Vist-i-Plau estenc la present Acta al lloc i la data
assenyalats a l'encapçalament.

Esporles, 30 d’octubre de 2003.
 El Batle,                 La Secretaria,
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